
 

 

2024 年中小学生中国古典诗词诵读比赛 
 

由高贵林孔子学院主办的 2024 年中小学生中国古典诗词诵读比赛于 10 月 12 日

至 12 月 31 日举办。 此次活动以录音的形式展示中国古典诗词的朗诵作品,所有不

列颠哥伦比亚省 K-12 年级的中小学在读学生均可报名参加。参赛选手按照其母语

分为母语组和非母语组，并按照年级分组评比。 

本次比赛得到了广大中文教师和学习中文的中小学生的热烈响应,诗词共美,山海

同吟。同学们积极参与，展示自己的风采。比赛共计收到 141 份参赛作品，涵盖 

K-12 各个年级。参赛者选取自己喜爱的中国古典诗词进行诵读,用自己的声音重新

创作并呈现了中国古典诗词中脍炙人口的篇章，如《登鹳雀楼》、《江雪》、《把

酒问月》、《岳阳楼记》、《满江红》、《蒹葭》等等。同时，选手们还精心挑选

了中国特色的背景音乐配合朗诵，声情并茂。本次活动的参赛作品集中展示了不列

颠哥伦比亚省中小学生汉语言学习的丰硕成果，可喜可贺! 

本次活动采用线上模式进行。参赛选手通过网络平台提交作品，比赛评判组也通

过网络对作品进行评定。本着公平公正的原则，活动主办方邀请了资深中文教师和

中文教学研究者共同组成评判小组，认真评阅参赛作品。活动最终评选出了 80 份

获奖作品。其中，一 等奖 14 名，二等奖 27 名，三等奖 39 名，特别奖 14 名。所有

参赛者均将获得参赛证书，获奖者将获得奖状和奖金。祝贺所有的获奖选手! 

本次比赛的颁奖典礼﹑证书和奖金的颁发等事宜，高贵林孔子学院将通过电子邮

件与选手联系。 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

2024 Chinese Classical Poetry Recitation Contest  

for School Students 

The Confucius Institute in Coquitlam successfully concluded the 2024 Chinese Classical 
Poetry Recitation Contest for British Columbia school students, a significant event that 
celebrated the rich literary heritage of China. Held from October 12th to December 31st, 
the contest was open to all students from kindergarten through grade 12, providing a 
valuable opportunity for young learners across the province to engage with classical 
Chinese poetry. 
 
The contest was meticulously structured, with participants categorized into "heritage" and 
"non-heritage" divisions, acknowledging varying levels of Chinese language background 
and promoting inclusivity. 141 Students were submitted the audio recordings of their 
recitations of classic Chinese poems, allowing for participation from across the province. 
The chosen poems represented a diverse and well-known selection from China's literary 
canon, including the awe-inspiring "Ascending the Stork Tower" (登鹳雀楼), the serene 
"The River Snow" (江雪), the contemplative "Asking the Moon with My Wine" (把酒问
月), the historically significant "Tribute to Yueyang Tower" (岳阳楼记), the patriotic "Full 
River Red" (满江红), and the evocative "The Reed" (蒹葭). Adding a layer of creativity, 
many students chose to enrich their recitations by incorporating complementary musical 
accompaniments, demonstrating a deeper understanding and appreciation for the poetic art 
form. 
 
The online format of the contest proved highly successful, eliciting positive feedback from 
both students and teachers. Participants expressed their appreciation for the engaging 
nature of the competition and the opportunity to delve into the beauty and depth of classical 
Chinese poetry. The judging process was rigorous and impartial. All submissions were 
carefully reviewed online by a panel of experienced Chinese language teachers and experts, 
who adhered to strict judging guidelines designed to ensure fairness and professionalism. 
The contest culminated in the selection of 80 exceptional winners. The award distribution 
consisted of 14 first prize winners, 27 second prize winners, 39 third prize winners, and 14 
special prize winners, highlighting the dedication and talent of the participating students. 
All participants, irrespective of their ranking, will receive certificates of participation to 
recognize their effort in this enriching cultural activity. Furthermore, the winners will be 
awarded award certificates and prizes, acknowledging their achievements. 
 
The Confucius Institute in Coquitlam will be reaching out to all participants regarding the 
specifics of the award ceremony through email. This event promises to be a fitting 
culmination of the contest, providing a platform to honor the achievements of the young 
participants and celebrate the power of Chinese classical literature. The Confucius Institute 
extends heartfelt congratulations to all the winners! 



 

 

2024 年中小学生中国古典诗词诵读比赛获奖名单 

List of the Winners of 2024 Classical Chinese Poetry Recitation Contest 
 

母语组 Heritage Group 

一等奖 
First Prize 

Kally Wang 李尚怡  王悦琳 王泽涵  Ryan Zhang  

顾巧巧 李承佳 
Isabella Li 

何禹睿 Nathan Sun  张茗灏 
Daniel Zhang 

 于泽雄     

二等奖 
Second Prize 

林聪煜 
Ryan Lin 

汪灵皙 祝嘉谦 
Evan Zhu 

Jiaqi He Stella Liu 

范汶渲 
Angela Luo 

郭馨安 
Emma XinAn 
Guo  

Maple Zhang 马荣泽 
Gloria Ma 

祝嘉谣
Catherine Zhu 

谭钰潇 刘美鹭 
Natalie Liu 

孙行知 
Elliana Sun 

谭涵月 Tiffany Wang 

吴凯文 
Kevin Wu 

隋若瑶 
Reina Sui 

孙雨真 Victoria 
Sun 

王蔚华 
Victoria 
Wang 

May Tian 

Annie Lin Beini Sun 李潇   

三等奖 
Third Prize 

李翕然 
Mina Li 

董慧欣 
Isabella Veale 

Arthur Wu 许墨扬 
Roy Xu 

裴一诺 
Yinuo (Yina) 
Pei 

石译霖 
Yilin Steven Shi 

叶灵 
Ivy Ye 

郑安妮 
Annie Zheng 

吴熠凡 许昕妤 
April Xu 

Katie Wang  刘美姿 
Chloe Liu 

Nolan Deng 吴佑文 
George Wu 

董陆铖 

董加华 
Jenifer Jiahua 
Dong 

林佳颖 
Tiffany Lin 

缪雨曦 
Icey Wu 

张茗垚 
Samuel 
Zhang 

秦宇昂 

 陈瑞曦 
Rex Chen 

裴一飞 
Yifei (Felix) Pei 

范思睿 
Serina Fan 

Victoria Zhang 李逸帆 
Aiden Lee 



 

 

 梁寶蓮 
Samantha Pon 

冯韵睿 
Trinity Fung  

李沛颐 
Chloe Li 

洪艺轩 Joy Zheng 

 石晶晶 
Crystal Shi 

张嘉颍 
Angela Zhang 

徐芷婷 
Elena Xu 

Adele Cai 
 

Brendan Luan 
 

非母语组 Non-Heritage Group 

一等奖 
First Prize 

郭昕妮 
Natalie Gadd 

Sarah Jia Rong 
Gerrie 

   

二等奖 
Second Prize 

Colette Wong 趙璧怡 
Christen Chiu 

Sophia Behar 金抒炫 
Shally Kim 

 

三等奖 
Third Prize 

Amaris Lin Iris Lu Diego Alejandro 
Florez Rodriguez 

Cadence Lui 李丽 
Natalie 
Thomas 

 王忻琳 
AJ (Aubrey Jane) 
Wong 

    

特别奖 
Special Prize 

Max Kim 屈奕萱 
Mia Qu 

Brain Lee Dylan Kim 黄美丽 
Miya Wong 

詹雨霏 
Zoey Jan 

李慧旋 
Madeline Lee 

Leah Tran Yasmin 
Kahkesh 

赵璧玉
Stephanie 
Chiu 

 何潔泠 
Kaitlyn Ho 

Leeann Caya Mahdiya Miyanji Christina 
Chang 

 

 

 
 


